
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosoleku protokoll 

neljapäeval 11. aprillil 2024. a.  kell 13.00-17.00 

Toimumiskoht: Kuristiku 7 Tallinn ja veebis 

 
Osalesid: Raivo Aeg, Riho Breivel, Aigar Jürjens, Mati Kivistik, Andres Onemar, Margus 

Puust, Jaanus Põldmaa, Endrik Raun, Karel Rüütli, Tiit Tammsaar, Andres Vainola, Priit 

Vahtramäe, Marko Vinni; 4 veebis Ive Kuningas, Tiit Rammul, Rein Rosenberg, Jaak 

Volmer. 

 

Juhataja: Margus Puust                                              Protokollija: Lea Truska 

 

Päevakorra kinnitamine. Ühehäälselt kinnitati allpoololev päevakord:  

 

1. Päevakorra kinnitamine. 

2. Hallhülge mõjust kalavarudele. Markus Vetemaa Tartu Ülikool. 

3. Kohtumine Keskkonnaametis ja Kaitseliidus. Ülevaated. M. Puust., E. Raun. 

4. EJS-i struktuuri arutelu jätk. 

5. EJS-i tunnustusavalduste läbivaatamine. 

6. Tallinna Ringkonnakohtu otsus: Huntland OÜ kaebus KeA 29.09.2022. korralduse nr 1-

3/22/487 p-le 1.2    A. Jürjens 

7. Küttimise statistika koond. P. Vahtramäe.  

6. Põhikirja muutmise ettepanek volinike koosolekule.  

7. EJS eelarve 2024 eelnõu 3. lugemine. 2025.a. eelarve prognoos.  

8. Muud küsimused.  

  8.1 Pärnu juhtumi arutelu. 

  8.2 Ajakirja Eesti Jahimees tuleviku visioon. J.Volmer. 

9. Volikogu toimumise aja ja koha täpsustamine. 

10. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.  

 

      2. Hallhülge mõjust kalavarudele. Markus Vetemaa Tartu Ülikool.  

 

Zoomi kaudu annab ülevaate TÜ Eesti mereinstituudi Kalabioloogia ja kalanduse osakonna 

juhataja, kalanduse professor Markus Vetemaa. 

Esineja teeb lühikese ja ülevaate hallhülge arvukusest Läänemeres. Viimastel aastatel on 

hülgepopulatsioon väga heas seisukorras. Keegi ei ole öelnud, mis on nende optimaalne ja 

liigi säilimiseks vajalik arvukus, mis ei ole tavapärane teiste imetajate olukorda hinnates. 

Kalandussektoris ollakse seisukohal, et ei ole vaja kalureid limiitidega piirata, sest hülged 

püüavad 1/3 ja kormoranid teise kalavarudest Läänemerel. Probleemiks on erinevad 

arusaamised hallhüljeste optimaalsest arvukusest. Kalurid arvavad, et aitab10 tuhandest, 

bioloogid peavad mõistlikuks 100 tuh isendit.  

Hallhülge küttimisel on probleeme. Hallhüljes toitub peamiselt räimest, kormoranid aga 

väärtuslikumast kalast. Kalurite saagid on jäänud varasemaga võrreldes veerandi peale. Hülge 

peletid on kallid ja neid igale poole paigutada ei saa. Mure on kaluritel suur. Probleem 



Läänemere jahimeestel on hülge küttimissaaduste realiseerimisel. Hallhülgeid, ettekandja 

hinnangul, enam sellisel kujul kaitsma ei peaks. 

Juhatuse liige Tiit Tammsaar teeb ettepaneku, et rannakalurid, kes on siin selgelt huvitatud 

pool peaksid olema aktiivsemad hülgeküttimise osas. Jahimehed on appi tulemas. 

Jaanus Põldma teeb ettepaneku võtta tootjad ja riik laua taha, ning otsustada küsimus. Praegu 

on monopol ja vahendid keskkonnakaitsjate käes. 

 

Otsus: Täname ettekandjat saadud informatsiooni eest. 

 

3. Kohtumine Keskkonnaametis ja Kaitseliidus. 

  

Ülevaate teeb EJS president Margus Puust: 2. aprillil toimus KeA-s ümarlaud öösihiku osas. 

Öösihiku lubamise küsimus läheb arutelule tauditõrje komisjoni. Seal arutati ka 

ornitoloogiaühingu pöördumist järgmiste linnuliikide eemaldamise osas jahieeskirjadest ja ka 

Eesti Terioloogia Seltsi pöördumist, mille sisu oli peamiselt uued piirangud nii 

jahipidamisviiside kui jahitähtaegade osas.  

Juhatuse liige Endrik Raun osales nõupidamisel Kaitseliidus 15. märtsil, kus lepiti kokku 

jahimeeste üksuste moodustamine. Samuti lepiti kokku jahimajade võimalik kasutamine 

õppustel. Kokkutulekul on KL telk ja infolaud, et anda jahimeestele võimalus ühineda 

erinevate KL blokkidega või saada KL toetaja staatus. 

Juhatuse liikmed arutavad saadud infot. Oldi seisukohal, et uutest piirangutest jahilindude 

osas ja jahipidamise aegade muutmisest tuleks hoiduda, öösihik tuleks võimaldada ning 

reglementeerida selle kasutamine, samuti võiks öösihikut kasutada nuhtlusisendite küttimisel. 

 

Otsus: Võtta info teadmiseks. 

 

4. EJS struktuuri arutelu ja jätk. 

 

EJS president annab sõna juhatuse liikmetele, kes teevad ülevaate oma maakonnas toimunud 

struktuuri arutelu teemal. Koosolekud on olnud Põlva JS, Lääne-Virumaal Rakveres ja 

Harjumaal. Lääne-Virumaal võeti teema teadmiseks, Põlva ja Harjumaa jahimehed ei 

toetanud ettepanekut. 

Otsus: Võtta teadmiseks. 

 

5. EJS-i tunnustusavalduste läbivaatamine. 

 

Juhatuse liikmed arutavad läbi liikmete poolt esitatud tunnustusavaldusi. Esitati 3 vapimärgi 

Metsis ja teenetemärgi 8 Ilvese nominendi ja 53 teenetemärk Kobras taotlust. Tehti ettepanek, 

et teenetemärkide kobras nominentide nimekirja juhatuses läbi ei aruta, usaldatakse liikmete 

arvamusi. Tehti ettepanek muuta autasustamise statuuti, et Kopra aumärgi esitaja tasub märgi 

maksumuse. 

Otsus 5.1: 

 

Vapimärgiga Metsis annetatakse Tiit Randveerile, Andres Onemarile ja Tiit Rammulile. 

Teenetemärk Ilves annetatakse Valdur Reinaas, Aivo Tabri, Erki Püssa, Kaimo Karu, 

Riho Alavee, Raivo Volmann, Jaanus Vaikoo, Jaanus Luks. Teenetemärk kobras Tauno 

Ruuder, Silver Toots, Märt Laansalu, Endel Lindre, Silver Randjõe, Indrek Meras, 

Harri Salu, Janek Raid, Tarmo Moora, Andres Rikkinen, Taivo Lentsius, Jürjo Lokk, 

Regino Kask, Raivo Puhke, Indrek Kaarna, Andres Põhjala, Viljar Ilves, Ivo Kalmus, 

Varmo Savimägi, Arvi Lepisk, Tanel Kapp, Mairo Lõhmus, Jaan Soone, Mihkel 



Piisang, Vello Kupper, Valdo Raidma, Rein Laanemägi, Vambola Meiusi, Olev Kuuse, 

Asko Veetamm, Marko Pärnsalu, Rainer Reinberk, Ülo Taimla, Vello Tomingas, Aivar 

Lämmergas, Atmar Lobja, Jaan Vanaisak, Arseni Eller, Meeme Riismaa, Ragnar 

Sarapik, Urmas Lai, Elvo Leppmaa, Toomas Viipsi, Enn ja Mati Nurk, Marit Põldmaa, 

Mati Viska, Raivo Kool, Arvo Roostar, Tõnu Põldma, Vambola Põllumaa, Kuuno 

Karuks ja Argo Prinken. 

 

Aasta tegu 2023 ettepanekuid oli üks, otsustati 5.2: EJS –i noorjahimeeste 

koolitussüsteemi uuendamine, aasta teo kujukesed antakse koolituse töögrupi juhile 

Marko Vinnile ja eksperdile Arvi Lepiskile. 

 

Otsus 5.3: Muuta teenetemärk Kobras statuuti selliselt, et EJS-i juhatus ei vaata neid 

taotlusi läbi vaid usaldab liikmeid ja kinnitab need. Samuti kaetakse teenetemärk 

Kobras valmistamiskulud liikmete poolt, kes nominendi (-d) esitab. See saab jõusse 

alates 2024. aastast.  

 

6. Tallinna Ringkonnakohtu otsus: Huntland OÜ kaebus KeA 29.09.2022. korralduse nr 1-

3/22/487 p-le 1.2 A.Jürjens 

Juhatuse liigi Aigar Jürjens selgitab küsimust ning avaldab lootust, et KeA kaebab 

kohtuotsuse edasi. Juhatuse liikmed arutavad olukorda, kus KeA poolt väljastatud 

jahipiirkondade kasutamise load on kohtus vaidlustatud. On oluline, et kohtus ei looda 

pretsedenti sellise protsessi võitmisega. Kohtuasjad on kõik erinevad. Oleks hea leida 

võimalus liikmeid juriidiliselt nõustada. Leitakse ka, et riigiametite otsused võiksid olla 

selgesõnalised ja üheselt mõistetavad. 

Otsus: Saata KeAsse vastav pöördumine. 

 

7. Küttimise statistika koond.  

 

Juhatuse liige Priit Vahtramäe teeb ettekande küttimise statistikast lõppenud jahihooajal. 

Esitletavad materjalid on 20.03 statistiliste aruannete kokkuvõtted. 

Juhatuse liikmed arutavad, et riigil peaks olema põdra populatsiooni lühi – ja pikaajaline 

ohjamiskava, või KeAl korralduskava järgmise jahihooaja küttimise andmed. 

Otsus: Võtta esitatud statistika teadmiseks. 

 

8. Põhikirja muutmise ettepanek volinike koosolekule.  

 

EJS tegevjuht Tõnis Korts teeb ettepaneku EJS põhikirja muutmiseks.  

8.1. Jätta ära p. 3.1.11. praeguses sõnastuses: „tegelemine turismijahiga“ ning asendada see 

jahikülaliste vastuvõtmine ja rahvusvahelise koostöö korraldamine. 

Otsus: Otsustati teha ettepanek muuta EJS põhikirja punkt 3.1.11. „tegelemine 

turismijahiga“ sõnastusega „ jahikülaliste vastuvõtmine ja sõprussidemete 

arendamine.“  

8.2. Lisada p. 3.1.22. „ jahikoertega tegelemine“, mis on Kennelliidu nõue. Juhatuse otsus 

astuda Kennelliidu liikmeks on olemas, aga takistuseks sai põhikirjas mittesisalduv vajalik 

tekst. 

Otsus: Lisada EJS põhikirja p.3.1.22. jahikoerte aretuse koordineerimine ning kontroll 

Federation Cynologique Internationale (edaspidi FCI) ja Eesti Kennelliit (edaspidi 

EKL) õigusaktide alusel. 

 

8.3. Korrigeerida juhatuse liikme Jaak Volmeri ettepanekul p. 8.1. liikmete esindusnormi, see 



võiks tuua rohkem õiglust maakonnakeskustele. „70“ asemele kirjutada „50“.  

Andres Onemar teeb ettepaneku jätta esindatuse küsimus järgmise volikogu küsimuseks.  

 

Otsus: Volinike kvoodi suurus jääb edasiseks otsustamiseks. 

 

 

8.4. Ettepanek puudutab EJS põhikirja p 9.2. ja 9.3. muutmist, et kindlustada kõikide 

maakondade osalemine EJS juhatuses. Juhatuse liikmete arv on alates16 kuni 25. 

 

Otsus: Muuta EJS põhikirja p. 9.2 „Juhatus koosneb juhatuse esimehest (presidendist) 

ja teistest juhatuse liikmetest. Juhatusse kuulub kokku kuusteist (16) kuni 

kakskümmend viis (25) liiget. 

Ja p. 9.3 “Juhatus valitakse volikogu poolt neljaks (4) aastaks. Volikogu valib 

presidendi, kes nimetab juhatuse liikmekandidaadid arvestades kõigi maakondade 

esindatust.  Volikogu valib presidendi poolt nimetatud juhatuse.“ 

 

9. EJS eelarve 2024 eelnõu 3. lugemine. 2025. a. eelarve prognoos.  

EJS tegevjuht tutvustab juhatusele 2024 ja 2025 aasta eelarvet. 2025 aasta eelarvele on lisatud 

rida 2025 aasta riskidega. 

Priit Vahtramäe teeb ettepaneku küsida volinikelt IT lisatasu juba 2024 aastast, et siis kogu IT 

komisjonis kirjeldatud vajadused täita. 

EJS juhatuse liige Jaak Volmer, küsib, miks ei ole esitatud 2023 aasta eelarve täitmise 

tulemusi. Vahtramäe vastab, et need on esitatud eelnevalt. 

Juhatuse liikmed arutavad veel mitmeid 2024/25 aasta eelarve küsimusi ja riske ning 

lahendusi. 

Otsus: 2023. a. eelarve täitmine, 2024. a. eelarve ja majandusaasta aruanne 2023 tulevad 

viimasele lugemisele maikuu juhatuses.  

 

10. Muud küsimused.  

10.1 Pärnu juhtumi arutelu. 

Kuna selle juhtumi osas uut infot ei ole siis arutelu ei avatud. 

 

10.2 Ajakirja Eesti Jahimees tuleviku visioon 

 

Juhatuse liige Jaak Volmer avab arutelu ajakirja Eesti Jahimees teemal.  Paberkandjal 

tootmine on üha kallim, ka koju toimetamine. Eesti suured päevalehed loobuvad 

paberkandjast. Volmeri ettepanekul võiks ka juhatuse liikmed võimalikke 

tulevikustsenaariume ajakirja väljaandmisel arutada.  

Juhatuse liikmed peavad teemat aktuaalseks, millega tuleb tegeleda. 

Tegevjuht esitas büroos toimunud arutelu tulemust, kus on arutatud ka kvartaalsele ajakirja 

ilmumisele üleminekut, ehk siis aastas nelja numbri väljaandmist. Ka digiajakiri ei ole odav. 

Täna juba on võimalik lugeda Eesti Jahimeest ka veebis. See ilmub viivitusega, kui järgmine 

number paberil on ilmunud.  

Otsus: Teema aruteluga jätkatakse. 

 

11. Volikogu toimumise aja ja koha täpsustamine. 

 

Presidendi ettepanekul otsustati EJS korralise volikogu toimumise aega muuta. EJS volikogu 

toimub 11. juunil Rapla kultuurikeskuses.  

Otsus: EJS volikogu toimub 11. juunil Rapla kultuurikeskuses. 



 

12. Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.  

 Järgmine juhatuse koosolek toimub 9. mail kell 13.00  

 


